
Beskæftigelsesministerens besvarelse af spørgsmål nr. 35 af 
20. april 2005 fra Folketingets Arbejdsmarkedsudvalg (L 22) 

Spørgsmål nr. 35: 
Hvor mange sager forestiller ministeren sig vil være overkommeligt at hver 
afdeling af beskæftigelsesankenævnene løser?

Svar:  
Beskæftigelsesankenævnene ligger i statsforvaltningerne. Jeg har derfor bedt 
om bemærkninger fra Indenrigs- og Sundhedsministeriet, der har oplyst føl-
gende:

”Som det fremgår af svaret på spørgsmål 34 vurderes det, at de fem nye be-
skæftigelsesankenævn vil komme til at behandle mindre end 16.650 sager år-
ligt. Sagsantallet pr. nævnssekretariat vil formentlig blive mellem 3.100 og 
3.200 afgørelser årligt. 

Indenrigs- og Sundhedsministeriet har ikke oplysninger om nævnenes gen-
nemførelse af møderne. På baggrund af oplysninger fra Statsamtet Nordjyl-
land kan det oplyses, at der i de nuværende sociale nævn afholdes møder ca. 
1 – 2 gange om måneden, og at der til hvert møde foreligger 40 – 50 sager. 

Med udgangspunkt i de nuværende sager i det sociale nævn vil ca. halvdelen  
af sagerne skulle underkastes en nævnsbehandling i møde. Med udgangs-
punkt i erfaringerne fra sagsbehandlingen i de nuværende sociale nævn vil 
der således i de kommende beskæftigelsesankenævn kunne forventes at blive 
behov for møder 2 – 4 gange om måneden med 40 – 50 sager pr. møde.” 

Spørgsmålet om behovet for evt. at oprette flere nævn inden for samme regi-
on vil jeg drøfte nærmere med indenrigs- og sundhedsministeren, jf. be-
stemmelsen i lovforslagets § 54, stk. 5. 
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